
 
 

 

 

Onderwerp: Mondelinge vragen Nederlandse weidevogelbescherming 

 

’s-Hertogenbosch, 9 november 2016 

 

 

Geachte griffie, 

Graag wil ik mondelinge Statenvragen aanmelden voor de Statenvergadering van 11 november. 

 

Op 8 november diende Vogelbescherming Nederland bij de Europese Commissie een klacht in tegen 

de Nederlandse overheid. Het gaat al decennia slecht met weidevogels als de grutto, de kievit en de 

scholekster. De landelijke overheid initieerde een systeem waarbij agrarische natuurcollectieven het 

weidevogelbeheer uitvoeren, onder regie van de provincies.  

Op 9 november debatteerde de Tweede Kamer over deze aanpak. De resultaten vallen tegen: de 

weidevogelstand is verder afgenomen. Het kabinet wil geen extra geld uit trekken voor de 

weidevogels. Daarbij komt er ook geen rijksbeleid met concrete doelstellingen. 

Boeren moeten volgens Vogelbescherming Nederland meer geld krijgen om hun land geschikt 

kunnen te maken voor weidevogels. 

Nederland heeft een bijzondere verantwoordelijkheid binnen Europa. Omdat een groot deel van de 

Europese weidevogelpopulatie in Nederland broedt, gaat veel Europese weidevogelsubsidie naar 

Nederland. Binnen Brabant zijn we verantwoordelijk voor instandhouding en ontwikkeling van 

meerdere weidevogelsoorten, maar zeker ook voor de kievit, de ‘Brabantse weidevogel’.  

Dit jaar, 2016, is uitgeroepen tot het Jaar van de Kievit. 

De Vogelbescherming wil dat de Europese Commissie Nederland verplicht om weidevogels en de 

broedgebieden beter en concreter te beschermen. 

GroenLinks wil het volgende weten van GS: 

1. Hoe is de ontwikkeling van de weidevogelstand in Brabant sinds de inwerkingtreding van het 

agrarisch natuurbeheer? 

 

2. Hoe oordeelt het college van Gedeputeerde Staten over de stelling van Vogelbescherming 

Nederland dat er onvoldoende wordt gedaan aan weidevogelbescherming, af te meten in het 

beschikbare geld en de concreetheid van de gestelde doelen? 

 

3. Wat is de verwachting van het College ten aanzien van de ontwikkeling van de Brabantse 

weidevogelpopulatie in de komende jaren? Waar is die verwachting op gebaseerd? 



 
 

 

 

Op 3 maart van dit jaar namen 3000 vrijwilligers en boeren in dit provinciehuis deel aan de Jaaravond 

Weidevogelbescherming 2016. Directeur Jan Baan van Brabants Landschap noemde daar als 

hoopvolle ontwikkeling dat we de schadelijke werking van neonicotinoïden steeds meer 

onderkennen “met als gevolg dat de hele insectenfauna verdwijnt en daardoor de kuikens niks meer 

te eten hebben”.  

4. In hoeverre staat het actief terugdringen van neonicotinoïden op de agenda van 

Gedeputeerde Staten, en dringt het College bij het Rijk aan op een verbod op deze 

schadelijke stoffen? 

 

Vriendelijke groet, 

 

Hagar Roijackers 

GroenLinks Brabant 


